
Iz delovnega občestva 
kmetsko-nadaljevalnih Sol 

V soboto, dne 16. marca so se zbrali v 
Celju v telovadnici okoliške šole učitelji na
ših kmetskonadaljevalnih šol. Ker bo o tem 
zboru prinesla podrobno poročilo Prosveta, 
se danes omejimo na najvažnejše. Delovnega 
občestva se je udeležilo nad 70 učiteljev na
daljevalnih šol. Kraljevsko bansko upravo je 
zastopal načelnik kmetijskega oddelka gosp. 
inž. Zidanšek, sreskega načelnika sreski šolski 
nadzornik gosp. Pestevšek, kot poročevalec 
je bil navzoč ravnatelj kmetijske šole iz 
Št. Jurja gosp. inž. Petkovšek, kot gosta pa 
sreska kmetijska referenta iz Laškega in 
Šmarja. 

Delovno občestvo je vodil predsednik to
variš Gosak, ki je pozdravil navzoče odlični
ke ter nato v globoko čutečih besedah orisal 
napore blagopokojnega Kralja Zedinitelj a za 
prospeh kmetijstva kot najvažnejšega stanov
skega činitelja naše domovine. Spomin veli
kega pokojnika so navzoči počastili z molkom 
in nato vzkliknili mlademu vladarju. 

Pozdravne brzojavke so bile odposlane 
gg. ministru dr. Marušiču, banu dr. Pucu in 
pomočniku bana dr. Pirkmajerju. 

Gosp. načelnik inž. Zidanšek je pozdravil 
delovno občestvo v imenu kraljevske banske 
uprave in nato podal izčrpno poročilo o teko
čih stremljenjih države in banovine, da se 
pomore kmetu preko težav današnjih dni. 
Dotaknil se je v svojih izvaianjih vseh kul
tur in točno opredelil njihovo rentabilnost z 
z oziram na domači in tuji trg. 

Poročilo o delovanju našega kmetsko 
nadaljevalnega šolstva v tekočem letu je po
dal gosp. šolski svetnik prof. Krošl. Poudaril 
je posebej temeljne smernice šolstva, ki te
melji na ljubezni do podedovane zemlje, na 
tradiciji domače hiše in povezanosti z zemljo, 

ki je bila mati mnogim rodovom v dobrih in 
slabih časih. Vseh šol je v banovini 145, no
vih 26, nepopolnih 22, učenec 2301, izrednih 
poslušalcev 7900. Učnih moči je bilo rednih 
150, pomožnih 45, predavanj je bilo 4750. 

O kmetijskem knjigovo>dstvu je govoril 
g. inž. Petkovšek, ki je osobito naglas al, da 
se ta panoga kmetovega dela v obče in celo 
med naprednejšimi gospodarji tolmači popol
noma Ikrivo, ker se smatra le kot več ali manj 
enostavno zapisovanje dohodkov in izdatkov. 
Pravo kmetijsko knjigovodstvo je zamišljeno 
kot važno vzgojno sredstvo, ki bo kmeta zelo 
povezalo z njegovo zemljo in ga naučilo, da 
je mnogokrat vzroke za neuspehe iskati v go
spodarju samem. 

O pomenu kronike kmetske hiše je go
voril predsednik tov. Gosak, ki je obravnaval 
vprašanje z načelnega stališča, podal pa tudi 
migljaje za praktično izvedbo. S to zadevo se 
bo itak moralo baviti še naše časopisje. 

Sledila so poročila funkcionarjev in se 
brez debate odobrila. 

O našem šolstvu in o gospodarskih ter* 
socialnih .razmerah v posameznih pokrajinah 
so poročali tov. VVinkler, Gosak, Titan, Soto
šek, Klugler, Mihelčič in Kravos. 

V imenu odbora je tov. Verk predlagal 
resolucije tičoče se četrtinske vožnje, učnih 
pripomočkov, premestitev, fakultativnega ob
iska, sneskih kmetijskih odborov in naših na
čel glede sodelovanja s faktorji kmetijsko po
speševalne službe. 

Soglasno izvoljeni odbor se je konsti
tuiral: preds. Gosak, podprads. Verk, tajnik 
Ostanek, blagajnik Inkret, urednik Grčar, 
člani: Klugler, Borko, Jurančič, Titan, Dolgan 
in Kravos. 

Po dobrih šestih urah razprave je pred
sednik zaključil dobro uspelo občestvo. 


